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Slovo starosty 
 

Vážení spoluobčané, 
 

prázdniny jsou již na námi a školy se otevřely pro známé, ale také pro nové 
žáky prvních tříd, kteří 1. září vstoupili do své nové životní etapy. Etapy, 
ve které žáky čekají první úkoly, osobní odpovědnost, ale také noví přáte-
lé, učitelé, nové znalosti a dovednosti. Všem žákům, a to nejen neveklov-
ským, přeji mnoho štěstí, úspěchů, výborné hodnocení a zvláště to, aby 
do školy měli možnost chodit po celý školní rok. 
Přání celoroční docházky všem v novém školním roce má ale kromě mož-
ných omezujících Covid opatření i další komplikaci. Tou komplikací je 
poškození budov škol v obcích postižených ničivou přírodní sílou – torná-
dem, které se prohnalo obcemi Jižní Moravy dne 24. června. Kromě zniče-

ných domů, kostelů, základní infrastruktury ale i lidských osudů. Tornádo napáchalo škody, ze kterých 
se zejména obce Hrušky, Moravská Nová Ves, Mikulčice a Týnec budou vzpamatovávat po několik 
dlouhých let. 
Protože platí, že v krizových situacích se dokáží lidé semknout a pomoci těm, kteří si o pomoc ne říkají, 
ale pomoc si zaslouží, napříč celou Českou republikou se vznesla obrovská vlna solidarity, pochopení 
a pomoci. Mnozí lidé svou podporu vyjádřili ve formě darování menších, či větších finančních obnosů, 
zajistili tolik potřebný stavební materiál, a nebo svou podporu vyjádřili jiným vhodným způsobem. Dob-
rovolníci z řad hasičů, policistů, stavebních dělníků, ale i občanů se svými silami podíleli na co nejrych-
lejší obnově a záchraně toho, co ještě zachránit šlo. Všem těmto lidem patří obrovské uznání a poděko-
vání za jejich dobrovolnost a odhodlání. 
Mé myšlenky ale směřovaly hlavně ke kolegům starostům a starostkám, kterým ze dne na den byly ne-
dobrovolně přiděleny nekončící úkoly, zoufalé starosti občanů a chmurné pohledy na své obce, které 
po dlouhá léta zvelebovali k lepšímu životu nás všech. 
Bohužel i takové události zasahují do lidských osudů. Zdá se mi ale, že za poslední období těch nepřed-
vídatelných, náhlých a zpravidla majetkově ničivých událostí je v porovnání s předchozími roky výrazně 
více. Nezbývá mi jen doufat, že všechny tyto události jsou skutečně náhlé, že se opakovat nebudou, 
a že nemají souvislost s dlouhodobým konáním lidské populace. 

Ladislav Trumpich, starosta 

Nový automobil pro jablonské hasiče 
 

Na základě žádosti podané dne 30. 4. 2020 do programu „Dotace pro jednotky SDH obcí 2021“ bylo roz-
hodnuto Ministerstvem vnitra o přidělení dotace na nákup nového dopravního automobilu v provedení 
pro potřeby jednotky požární ochrany JPO V – Neveklov – Jablonná nad Vltavou.  
 

Z celkových výdajů na nákup nového automobilu 
ve výši 1.012.078 Kč včetně DPH Ministerstvo vnitra 
přispělo 450.000 Kč a Středočeský kraj na nákup do-
tačně přidal dalších 300.000 Kč. Účast města Neve-
klov je zbývajících 262.078 Kč. 
Dne 10. 8. 2021 byli zástupci SDH Jablonná a města 
Neveklova pozváni do prostor dodavatele, firmy Ves-
ta Auto Corson s.r.o. v Praze, kde došlo k představení 
a obhlídce nového vozu FIAT DUCATO COMBI 2,3 
MTJ. Tento nový vůz byl veřejnosti představen 
dne 28. 8. 2021 při příležitosti oslav 110. výročí zalo-
žení SDH Jablonná nad Vltavou.  
 

Ladislav Trumpich, starosta 

Starosta Města Neveklov podle  §92 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění, svolává 

Veřejné zasedání zastupitelstva Města Neveklov 

Zasedání se bude konat ve středu 15. září 2021 od 19:00 hod.   

ve společenské místnosti Městského úřadu Neveklov 
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Vítání nových občánků  
 

Společně s rozvolňováním protiepidemických opatření jsme mohli dne 10. července 2021 opět, téměř 
po roce a půl, uskutečnit oblíbené slavnostní přivítání občánků v našem městě. V tomto termínu se podařilo 
přivítat především občánky, kteří byli přihlášení v minulém roce. Někteří občánci už byli trošku odrostlejší, 
ale jsme rádi, že přišli všichni a mohli si tak užít svůj den Vítání mezi občany města Neveklov.  
 

Vítání občánků se konalo ve společenské místnosti Městského úřadu Neveklov za přítomnosti členů komise 
pro rodinu a občanské záležitosti Martiny Šťástkové, Lucie Křížové, Ivany Krausové a matrikářky Lenky 
Pazderové. Celkem bylo přivítáno 20 dětiček ve čtyřech etapách narozených říjen 2019 – červenec 2021. 
Dětičky obdržely pamětní list, dárečky ve formě plyšového medvěda, knihu, dětskou porcelánovou sadu 
a květinu, kterou daroval pan Václav Altman ze zdejšího květinářství. Rodiče, prarodiče, sourozenci, strýč-
kové a tetičky se během obřadu zapsali do pamětní knihy. Přítomen byl i fotograf pan Hynek Mareš, který 
celý průběh slavnostního vítání fotografoval. 
 
Na tento slavnostní den k vítání nových občánků do života v našem městě se dostavili rodiče s dětmi: 
 

David Zoula a Anna Nachlingerová s dcerou Melanií Zoulovou 
Tomáš Barták se synem Tomášem Bartákem 
Lenka Prodanová a Libor Šůla s dcerou Karolínou Šůlovou 
Tomáš Poláček a Jitka Poláčková se synem Matoušem Poláčkem 
Jana Ferenc Perníčková a Lukáš Ferenc s dcerou Annou Ferencovou 
 
Ivana Šebková a David Hrdinka se synem Markem Hrdinkou 
Radka Gruberová a Josef Gruber se synem Markem Gruberem 
Petr Mařík a Monika Maříková s dcerou Lucií Maříkovou 
Michal Havránek  a Nikola Havránková s dcerou Adélou Havránkovou 
Iveta Linhartová s dcerou Anastázií Linhartovou 
Adéla Majerová a Jakub Krejčí s dcerou Natálií Krejčí 
 
Jana Rusňáková a Pavel Stanko s dcerou Evelin Stankovou 
Anežka Rusňáková a Petr Stanko s dcerou Miou Stankovou 
Adriana Obdržálková a Jakub Bukovský se synem Janem Bukovským 
Pavlína Šebková a Jan Šebek se synem Janem Šebkem 
Zdeňka Šebková a Tomáš Luběna se synem Šimonem Luběnou 
 
Martina Nováková a Lukáš Novák se synem Jakubem Novákem 
Martin Albrecht a Šárka Javůrková se synem Šimonem Albrechtem 
Monika Valouchová a Karel Valouch se synem Jáchymem Valouchem 
Petra Koblihová a Jan Kobliha se synem Vojtěchem Koblihou 
 

Lenka Pazderová, matrikářka 
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Šesté čestné občanství města patří Ing. Zdeňku Koleškovi 
 

Loni v září zastupitelstvo města schválilo udělení dalšího čestného občanství Neveklova. K čestným obča-
nům Janu Kubelíkovi, Alfrédu Holečkovi, Elišce Horelové, Rafaelu Kubelíkovi a Dr. Milanovi Uhdemu se 
tak 16. 9. 2020 připojil Ing. Zdeněk Koleška. Z důvodu pandemické situace se slavnostní předání uskuteč-
nilo až 2. července 2021 za přítomnosti starosty a místostarostky města a blízké rodiny pana Kolešky 
v jeho bydlišti na Praze 9. 
Celá rodina přivítala zástupce města ve velice přátelské atmosféře, pan Koleška zmínil mnoho zajímavých 
informací nejen ze svého profesního, ale i z bohatého společenského a rodinného života. Nesměla chybět 
ani vzpomínka na rodný Neveklov. Na závěr návštěvy jsme si společně zazpívali několik písniček, pan Ko-
leška jako bývalý ochotník dokonce přidal (bez zaváhání zcela zpaměti!) svou oblíbenou soudničku. 
Společně jsme si slíbili, že jakmile to situace dovolí, rádi našeho nového čestného občana přivítáme 
v Neveklově. 
 
Během setkání vznikl i následující rozhovor, který z důvodu autentičnosti nebyl nijak jazykově upravován, 
pouze zkrácen. 
 

Přestože jste se brzy po Vašem narození odstěhoval z Neveklova, tak jste se k nám jako dítě vracel, je 
to tak? 
Já jsem se vracel, protože jsem měl v Neveklově příbuzný, maminka mojí babičky, moje prababička, byla 
paní Marie Tabulková a potom už ve čtyřicátých letech, když vás zabrali Němci, no tak to už se nedalo. 
No a potom po válce, po pětačtyřicátém roce, to už jsem byl velikej, studoval jsem, už jsem neměl čas, 
ale přesto jsem v Neveklově dvakrát nebo třikrát byl. 
 

Jaké máte vzpomínky z dětství na Neveklov? 
Pamatuju si třeba na obchodníky – pan Zderadička měl zboží pro hospodáře, prodával kosy, biče a tak 
a o kousek dál, směrem už do náměstí byl takovej lepší obchodník, pan Novák, a ten už měl lahůdkářství…
kdežto tenhle Zderadička byl typickej venkovskej obchodník. Ale chodili jsme k němu jako kluci rádi, pro-
tože tam měl na regálech takový vysoký piksly a v těch měl bonbóny. A vždycky, když jsme tam za pade-
sátník přišli pro bonbóny, tak on tam pro tu pikslu musel lézt a vodevřel a šáh tam, dal nám ty bonbóny 
a my byli rádi. Taky si vzpomínám, že radnice byla v čele náměstí. Já jsem tam jednou s tatínkem byl na 
obědě, tam byla restaurace a měli vám tenkrát pečený koroptvičky a já jsem sněd celou jednu, a to mi bylo 
tenkrát takovejch…sedm asi. A taky pamatuju, když městský policista pan Mošnička tam chodil s bubnem, 
zabubnoval a předčítal vždycky nějakou zprávu, nebo prostě nějakou vyhlášku nebo něco, zase šel o kus 
dál, zase zabubnoval, a my jako kluci jsme za nim běhali a měli jsme z toho švandu. To bylo koncem třicá-
tých, začátkem čtyřicátých let, protože pak to zabrali Němci a už se tam nemohlo. 
 

A na Neveklovsku jste také sbíral brouky? 
No jistě, tam byly krásný lokality! Od Lázeňskýho nahoru, jak jsou Vršky, tak takovej ten lesík, jednak 
brouky jsem tam hledal, byli tam pěkní, dokonce i roháči, a taky jsme tam chodili na jahody…Tam byl po-
rost malejch, drobnejch, lesních červenejch jahod. Tak jsme vždycky nasbírali sklenici, nebo do hrnečku 
plnej, přinesli jsme to domů, teta nám z toho udělala takovou jako pomazánku…A pak jsem chodil chytat 
ryby. Na udičku. A sice od Tloskova od zámku vede potok, kterej se dostal do těch luk, tomu se tam říkalo, 
že jsou to panský luka a bylo to kolem tohlectoho potoka zarostlý, takže jsme se tam schovali, nikdo nás 
tam moc neviděl a oni tam byli okouni a velicí okouni. A dokonce jsem tam jednou chyt, z toho zámku, oni 
tam měli jezírko a v tom jezírku pěstovali ty červený karasy a jeden jim asi utek a dostal se do toho potoka, 
plaval dál, dostal se do těch luk, a tak jsem ho chytl na tu udičku. V tom lese, jak je ten velikej rybník, tak 
tam rostly hříbky, tam jsme nacházeli pěkný hříbky, chodil jsem tam s babičkou Pazderovou a s tátou. 
 

Kromě Vaší vědecké činnosti jste byl aktivním ochotníkem a podle Vaší manželky jste hrál i ve fil-
mu? 
Ano, ve Švejkovi (1956, Dobrý voják Švejk) jsem hrál, v prvním díle s panem Hrušínským. A sice jak 
Švejk jde s paní Müllerovou a veze ho na tom vozejku a on volá „Na Bělehrad!“ Tak nás tam bylo několik 
takovejch těch malejch herců, co skákali a běhali podle toho vozejku a křičeli jsme. A pak jsme přijeli 
na Staroměstský náměstí a ze Staroměstskýho náměstí jsme jeli na Ovocnej trh. No a tam jsme se zastavili 
a  tam byla spousta lidu a já jsem byl jako takhle vedle a von – režisér Steklý to točil tenkrát ten film – tam 
byl nějakej chlapík a Hrušínský, který hrál toho Švejka, tam něco říkal, a ten chlap vzal obraz a chtěl ho 
jako praštit, jenže já jsem se jako připojil k tomu, aby to neudělal, tak von se naštval a tím obrazem bacil 
mě. Prorazil ho přes mou hlavu. Točilo se to mockrát, tak jsem dostal tu ránu několikrát, protože se to panu 
režisérovi pořád nelíbilo.  
 

Děkujeme za zajímavé povídání a budeme se těšit na viděnou v Neveklově. 
 

Jana Mužíková, místostarostka 
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Ing. Zdeněk Koleška 
 

Narodil se 3. 2. 1929 v Neveklově. V prvním roce života se přestěhoval s rodiči do Prahy, ale do Neveklova 
se pravidelně jako dítě vracel na návštěvu k příbuzným. Je známým pracovníkem v oboru ochrany rostlin 
před hmyzími škůdci, entomolog-koleopterolog a především neúnavný badatel v historii české entomologie, čestný 
člen České společnosti entomologické. Je znám svou trpělivou a neúnavnou badatelskou činností, mimo jiné zajišťo-
váním dat a zapomenutých skutečností o různých otázkách české entomologické vědy a historie, kde ve svých pracích 
přinesl řadu nových informací a poznatků. Byly to nejen četné údaje o historii faunistických průzkumů české entomo-
fauny na mnohých významných lokalitách, ale i historické pohledy na vývoj výuky entomologie a ochrany rostlin 
na pražské Vysoké škole zemědělské, na vývoj ochrany rostlin před chorobami a hmyzími škůdci v českých zemích, 
nebo na význam českých fytopatologických stanic a výzkum ochrany rostlin. Na ochranářskou historii navázaly 
i studie o historickém vývoji publikační činnosti v ochraně rostlin nebo o historii rozsahu a škodlivosti hmyzích kala-
mit v českých zemích. Hlavním výsledkem dlouhodobé badatelské činnosti však bylo zpracování šestnáctisvazkového 
biografického slovníku československých entomologů, ve kterém je podchyceno velké množství životopisů osob 
se vztahem k entomologické vědě od nejstarších dob do současnosti. 
 

       Zdroj: Klapalekiana  VOL. 41, NO. 3-4, 2005 

Foto: Blanka Hengelová 

   Dne 11. 10. 2021 by oslavil své 70. narozeniny  

  bývalý senátor a starosta Neveklova pan Karel Šebek.  

    Věnujte mu prosím tichou vzpomínku. 

Foto sbírek pana Kolešky: Jana Mužíková 
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NAŠE ŠKOLY 

 

Trestní oznámení podané na veřejné funkcionáře 
 

Podle platných právních předpisů Policie ČR v zásadě nemůže odmítnout přijetí žádného trestního oznáme-
ní. Je tedy zřejmé, že trestní oznámení může zcela bezplatně podat kdokoli, na kohokoli, s jakýmkoli pod-
nětem a dokonce pokud si to oznamovatel nevyhradí, o výsledku ani nemusí být informován a zároveň ani 
nemusí ve svém oznámení uvést, čeho se protistrana dopustila. 
V případě podání trestního oznámení na veřejné funkcionáře a to včetně starostů, zastupitelů, úředníků, ře-
ditelů a dalších osob, které pracují ve veřejném sektoru, je 99 % oznámení odloženo jako nedůvodné. 
V těchto případech je oznámení nástrojem msty, které se veřejný funkcionář může jen těžko bránit. 
Dle soudní judikatury veřejný funkcionář „musí strpět“ i taková jednání, které negativním způsobem mo-
hou ovlivnit výkon jeho funkce. Pokud by se nejednalo o veřejného funkcionáře, ale o občana obce, zřejmě 
by takováto oznámení byla oběma stranami vyřešena „ručně stručně“, hádkou, nebo jiným způsobem, který 
by pro obě strany v daný moment připadal jako nejvhodnější. Veřejný funkcionář ale žádnou takovouto 
možnost nemá a pokud jí využije, navazují další kroky a oznamovatel tak předčasně „vítězí“, byť jeho 
oznámení se až později ukáže jako lživé a vykonstruované. Takováto trestní oznámení podávají zpravidla 
konfliktní občané, kteří jsou veřejně známí, ve společnosti neúspěšní a svou agresivitou zpravidla ukrývají 
své osobní problémy. V případě podnikatelů se jedná o osoby, které svým letitým jednáním nemají možnost 
uplatnění se ve svém regionu a trestní oznámení využívají s cílem poškození a ublížení ostatním. 
Co ale přináší takováto oznámení osobám, které se nemohou bránit? Z počátku se jedná jen o senzaci, kte-
rou oznamovatel spolu se svými lživými informacemi vypustí mezi veřejnost. Než vůbec druhá strana za-
čne reagovat a zjistí, že je proti němu oznámení vedeno, bývá již pozdě a veřejnost se již sama může přiklo-
nit ke svému závěru, byť jen na základě tvrzení jedné strany a bez vyslechnutí strany druhé. 
Následující období (může být i několik let) je pro každého veřejného funkcionáře tou nejtěžší zkouškou 
jeho odhodlanosti plnit to, k čemu se zavázal a v co věří. Zkouškou ale neprochází jen on, ale zejména jeho 
rodina, děti, rodiče, příbuzní a známí, kteří různým způsobem poznávají ony lidské charaktery, které se růz-
ným způsobem projevují zvláště v takto těžkých chvílích. 
Východiskem musí být zásah státu a to v takové podobě, aby každý, kdo někoho nespravedlivě a lživě na-
řknul, aby za své skutky nesl zodpovědnost a to nejen morální, ale také finanční. Pokud nedojde ke změně, 
první odstavec tohoto článku bude platný i nadále. 

Ladislav Trumpich, starosta 

 

Mateřská škola  
 

O těchto letních prázdninách byla naše MŠ zavřena pouze 3 týdny a to od 26. 7. do 13. 8.. Provoz byl plně 
zajištěn. Mrzí mě ale, že z celkového počtu přihlášených dětí nakonec některé děti vůbec nechodily a tím 
byl provoz naší školky daleko komplikovanější. 
Během prázdninového uzavření se vydezinfikovaly a uklidily veškeré prostory, vše co bylo potřeba se opra-
vilo (žaluzie, zářivky, altán, pískoviště, prolézačky), aby byla školka připravena na příchod dětí. 
Těšíme se na odpočaté děti i jejich rodiče a doufáme, že tento školní rok již proběhne bez dalších omezení 
a lockdownů a že již provoz bude se všemi plánovanými akcemi. 

Eva Břicháčková, ředitelka MŠ Neveklov 

Ostrůvky u benzinové stanice 
 

Realizací chodníků v ulici Pražská vznikly u benzinové stanice čtyři ostrův-
ky, jejichž neutěšený vzhled trápil mnoho našich občanů. Rozhodli jsme se 
o pomoc v době koronaviru poprosit Střední odborné učiliště v Sedlčanech - 
obor zahradník. Ředitel školy nám ochotně vyšel vstříc, a tak vznikly tři 
návrhy studentů pod vedením učitelky odborných předmětů p. Hrabánkové. 
Zastupitelstvo se rozhodlo odměnit na konci června všechny tři studenty 
(foto) poukázkou do sedlčanského knihkupectví - předání zajistila místosta-
rostka Jana Mužíková. "Náměstí máte krásné, ale mimo ně si myslím, 
že zeleň potřebuje větší péči," sdělil při předávání Lukáš Čedík, jeden 
z oceněných studentů, kteří se případovou studií zabývali. Finalizaci návrhů 
si vzala na starosti Ing. Kamila Šebková z Neveklova, osázení pak provedou 
na podzim manželé Šebkovi, za což jim patří veliký dík. 
 

Jana Mužíková, místostarostka 
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KULTURA 

Pouťový koncert  sboru ZŠ Jana Kubelíka v Bělici 
 

Konečně se nám téměř po dvou letech podařilo se sejít a zazpívat si, a to díky 
rozvolnění během prázdnin a iniciativě pana Václava Altmana. Vše proběhlo 
velmi rychle, několik zkoušek a vystoupení bylo připraveno. Koncert  se ko-
nal 25. 7. 2021 od 15 hodin v kostele  sv. Máří  Magdalény v Bělici při příle-
žitosti  poutě v Bělici. Zazněly lidové písně i písně folkové a některé spirituá-
ly. Byli jsme překvapeni, že se kostel rychle zaplnil a téměř po hodině se li-
dem ani nechtělo odejít.   
Děkuji tímto jménem všech účinkujících za krásná slova panu faráři Dušovi 
na závěr koncertu, za organizaci panu Altmanovi, panu Františku Sejkovi 
za  kytarový doprovod, všem účinkujícím za čas věnovaný nácviku a krásně 
provedené písně. Doufáme, že se nám podaří připravit letos i očekávané ad-
ventní koncerty. Držte nám palce!                                          

 Marie Šaffková, vedoucí sboru 

 

Vítání léta v neveklovském parku 
 

V neděli 27. 6. proběhla po delší době větší kulturní akce, která si vzala za cíl potěšit hlavně děti. Přeci jen 
již dva roky nebyla v Neveklově pouť ani dětský den, a tak jsme se rozhodli od každé z těchto tradičních 
akcí vzít něco, smíchat to dohromady a výsledek? Fajn odpoledne, kdy si děti mohly zaskákat v hradě, za-
jezdit na koni, zdolat lezeckou stěnu, nechat si něco namalovat na obličej či vyřádit se v oblíbené pěně.  
Poděkování patří Městu Neveklov a spolkům, které nám s organizací dne pomohli - YMCA Neveklov, 
Skauti Neveklov, SDH Neveklov a také fotbalistům.  

Za kulturní komisi Andrea Pitelková 

Divadlo „Ztracená v čase“ přispělo na dobrou věc 
 

Vítání léta pokračovalo večer divadelním představením spolku Zornice Maršovice, který na nádvoří 
před ZŠ uvedl hru „Ztracená v čase“. Hra s téměř symbolickým názvem, protože její premiéra se díky coro-
naviru opravdu málem ztratila v čase. Asi stovka diváků mohla svým vstupným přispět na dobrou věc a to 
na pomoc v Moravské Nové Vsi, která byla krátce před tím postižena tornádem. Členové divadla mají 
v této vsi známé, jimž vybraná částka (téměř 14.000 Kč) putovala na účet. Hra se líbila, tak snad ji během 
podzimu bude moci Zornice uvést i v okolí Neveklova.  

Zornice  Maršovice 

     Fotografie: Andrea Pitelková 
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Cesta ke svěcení zvoničky v Blažimi 
 

Zvoničky spolu s kapličkami, kříži a Božími muky patří mezi drobné sakrální stavby, jejichž estetická hod-
nota přetrvává, i když už často neplní svoji náboženskou funkci. Zvoněním se ohlašoval čas k modlitbě, 
zvon se rozezníval i při významných náboženských událostech, při úmrtí v obci zněl umíráček. Vedle toho 
zvon plnil i svoji civilní funkci, v případě požáru nebo jiného nebezpečí se zvonilo na poplach. K rozmachu 
zvoniček na našem území dochází především v souvislosti s tzv. ohňovým patentem z 21. 8. 1751, který 
vydala Marie Terezie. Patentem panovnice nařizovala, aby byl v každé obci zvon, který by v případě požá-
ru ohlašoval nebezpečí. Podle zápisu v Pamětní knize obce Blažimi postavil zvoničku v roce 1824 Jan Jirá-
sek, mistr zednický z Blažimi č. p. 1. Mezi některými sousedy se traduje, že předtím byl v naší obci zvon 
zavěšený v koruně stromu. Zda tomu tak skutečně bylo, nebo nikoliv, už zřejmě nezjistíme.  
V publikaci Příběh kapliček od Jindřicha Nuska a Jana Svobody je zmíněna blažimská prostorová kaplička 
se zvoničkou, ale starousedlíci vždy o stavbě mluvívali jako o zvoničce. Zanechme pojmosloví a vraťme se 
k historii. Další zmínka pochází z roku 1930, kdy zvonička dostala novou vazbu a novou krytinu. Jen 
pro zajímavost doplníme, že práce a materiál vyšla v té době na 2 291 Kč. Po návratu vystěhovaných oby-
vatel do Blažimi v roce 1945 uvádí kronikář obce: „Zvonička na návsi otevřena, zvonek již dříve zabrán, 
aby sloužil válečným účelům.“ Ale již nezmiňuje, kdy byl zvon do zvoničky opět osazen a kdo se o to za-
sloužil. Poslední informace pochází z roku 1973, kdy „blažimští občané Josef Kudrna a Jan Vyskočil opra-
vili kapličku uvnitř i zvenčí a natřeli dřevěné části vazby“. Zápisy v Pamětní knize obce Blažimi končí ro-
kem 1980, a tak se ve vyprávění přehoupneme do 21. století. U příležitosti oslav 1000 let od založení obce 
Blažimi, které se konaly v roce 2010, byla zvonička částečně upravena a opatřena novými dveřmi, ale dál 
chátrala.  
V loňském ročníku Zpravodaje Neveklovska místostarostka Jana Mužíková zmínila, že navrhla zastupite-
lům města Neveklov postupně opravovat drobné sakrální stavby na Neveklovsku. Článek doplnila fotogra-
fií tehdy ještě neopravené blažimské zvoničky. Zastupitelstvo její návrh přijalo. Žádost o dotaci v únoru 
2020 nebyla schválena, a tak Jana Mužíková požádala zastupitele o uvolnění prostředků z rozpočtu města. 
Prosba byla opět vyslyšena a v listopadu 2020 se mohlo začít s opravami, pro které byla vybrána Stavební 
firma Dráb a spol., s.r.o. z Benešova. Práce na zvoničce skončily v létě 2021 a její světlá fasáda s jemným 
okrem rozzářila blažimskou náves.  
Zbývalo jen oprášit původní náboženskou i společenskou funkci této sakrální stavby, a tak jsme se dohodli, 
že zvoničku dáme vysvětit a obřad spojíme se sousedským posezením. Svěcení se ujal p. Kazimierz Duš, 
pozvání přijal i Vladimír Roubal, významný český varhaník a regenschori Strahovského kláštera, zpěvu 
se ujala Jiřina Marková – Krystlíková, emeritní sólistka Národního divadla. Byli nám dopřáni nejen vzácní 
hosté, ale i pěkné počasí, a tak se vydařilo i následné sousedské posezení na návsi. Škoda, že při obřadu 
nezazněl hlas zvonu, ale není mezi námi nikdo, kdo by jej uměl správně rozeznít, proto bychom chtěli osa-
dit zvoničku strojkem na zvonění. Věříme, že příští rok se zvon už rozezní a budeme mít další příležitost 
k sousedskému setkání. 
Na závěr bychom chtěli poděkovat Janě Mužíkové, že iniciovala opravu blažimské zvoničky, městu Neve-
klov, že na opravu uvolnilo finanční prostředky a přispělo na společné občerstvení, dále výše zmíněným 
hostům, kteří nám věnovali svůj čas a provedli nás obřadem svěcení, Václavu Altmannovi za květinové 
dary a všem sousedkám a sousedům, kteří přispěli darem či prací k tomu, abychom spolu mohli strávit pří-
jemné odpoledne.   

Markéta Schůtová a Josef Dalibába 
 

Stolní kalendář s fotkami z 1. poloviny 20. století 
 

U příležitosti svěcení zvoničky v Blažimi jsme vydali stolní kalendář s fotkami  
z 1. poloviny 20. století z obcí, které spadaly do správy Římskokatolické farnosti Bělice. 

 

Kalendář lze zakoupit v květinářství Václava Altmanna v Neveklově  
nebo u Markéty Schůtové v Blažimi č. p. 16. 

Srdečně vás zveme na besedu s historikem Mgr. Michalem Sejkem na téma 
  

Historie Obecné školy v Bělici  
 

 KDY: V neděli 12. září 2021 od 16:00                  KDE: V hospodě U lípy v Bělici 
 

 Usilujeme o vytvoření fotodokumentace tříd bělické školy, máte-li doma tyto fotky,  
 přineste je s sebou na besedu, abychom si je mohli oskenovat. Děkujeme. 
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Výměna varhanního ventilátoru v Bělici 
 

V kostele svaté Máří Magdalény v Bělici jsou krásné varhany Karla Eisenhuta ze sedmdesátých let 19. sto-
letí, které se původně nacházely v kostele svatého Rocha v Praze. Před první světovou válkou tam stavěli 
jiné, a osvícený bělický farář ty staré neváhal zakoupit, protože v Bělici v té době byl jen malý nástroj, spí-
še pozitiv. Varhanám byly dvakrát zrekvírovány píšťaly pro válečné účely a během vystěhování neveklov-
ska byly jako veškeré vybavení kostela uchovány ve farní stodole v Živohošti.  Po válce byly varhany zno-
vu postaveny, a v sedmdesátých letech byl pro jejich pohon pořízen elektrický ventilátor, který měl dřevě-
nou skříň a sám pocházel z padesátých let. Překvapivě dobře fungoval až do letošního jara, kdy se s námi 
rozloučil. Nastala otázka co teď, protože nový ventilátor pro varhany stojí cca 20 000, což s instalací a vý-
robou nové zvukově izolující skříně vychází na zhruba dvojnásobek. Nakonec jsme využili starší ventilá-
tor, který jsme měli uskladněný v Maršovicích, a který jsme dostali darem od pana Petra Škáchy, bývalého 
organologa Plzeňské diecéze, někdejšího nájemce části maršovické fary. Není sice určen původně primárně 
pro varhany, ale pro naše účely dostačuje a varhany, které jsme před několika léty i z darů místních i přes-
polních lidí opravili, mohly při bělické pouti opět zaznít. 
 

Oprava křížku v Nebřichu 
 

Již delší dobu mi při cestách přes Nebřich bylo smutno při pohledu na velký kamenný pomník, na jehož 
vrcholu již dávno zřejmě chyběl velký kamenný kříž, a na kterém byly vyryty iniciály již dávno mrtvých 
lidí, kteří jej kdysi dávno postavili. V srpnu pan kameník vyrobil nový kříž, usadil jej na původní pomník 
a zvýraznil staré písmo. Paměť místa tak zas na nějakou dobu zůstane zachována a třeba se najde časem 
někdo, komu nebude lhostejné a bude se o něj i okolí starat. 

Václav Altmann 

Pozvánka na koncert v kostele sv. Václava na Chvojínku  
 

28. 9. 2021 od 15:00              
 

k poctě neveklovského rodáka,  
klavírního virtuosa Jana Heřmana  (31. 8. 1886 - 30. 9. 1946) 

 

PĚVECKÝ SBOR BENEŠOVSKÝCH UČITELEK, sbormistr Tomáš Pergl  
 

Veterán klub starostové z. s. , Město Neveklov, Okresní myslivecký spolek Benešov  
a YMCA Neveklov s podporou Středočeského kraje pořádají  

 

v neděli 19. 9. od 14:00 
 

SOKOLNICKÉ ODPOLEDNE v neveklovském parku 
 

 › ukázky loveckých dravců (Falconia club), ukázky loveckých psů (OMS Benešov) 
 › ukázky lovecké hudby (Benešovské horny), program pro děti, občerstvení zajištěno 

SPORT  

Začněte nový školní rok s bojovým uměním taekwon-do  
 

Největší škola taekwon-do v ČR Ge-Baek Hosin Sool vstupuje do nové sezóny! Přijďte si námi zacvičit 
tradiční korejské bojové umění taekwon-do, jako nováčci zaplatíte 1000 Kč a budete moct cvičit až půl ro-
ku! Již několik let po sobě se nám podařilo obhájit celkové vítězství Mistrovství České republiky a patříme 
do nejlepšího STM v ČR. 
Máme nejrozsáhlejší nabídku tréninků po Čechách i na Moravě. Při trénincích dbáme na originální hodnoty 
bojových umění, kterými jsou zdvořilost, čestnost, vytrvalost a sebeovládání. Naše škola je vedena pod do-
hledem velmistra Hwang Ho Yonga. Kromě taekwon-do si v naší škole můžete vyzkoušet i jiná bojová 
umění, jimiž jsou taekkyon a hopae sool, vyučujeme je jako jediní v republice, cvičíme také cestu korejské-
ho meče Haidong Gumdo, filipínské tyče FMA a systém tlaků na citlivé body Kyusho.  
Přihlásit se můžete po celý rok, jen u nás získáte zkoušky na vyšší pásek i výbavu (dobok, lapa, chrániče) 
zdarma. Pro bližší informace navštivte náš web na tkd.cz. Neváhejte a přidejte se k nám, těšíme se na nové 
členy.  

Nikol Křížová, Ge-Baek Hosin Sool 
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Paní hejtmanka slavila s hasiči v Jablonné nad Vltavou 
 

V sobotu 28. 8. 2021 se konaly oslavy 110. výročí založení SDH Jablonná nad Vltavou. Tato akce se konala 
pod záštitou hejtmanky Středočeského kraje Mgr. Petry Peckové a starosty města Neveklov pana Ladislava 
Trumpicha. 
V pátek přijeli do místa konání hasiči z Matějovců nad Hornádom ze Slovenska, aby položili v sobotu ráno 
kytici na hrob pana Antonína Vovsíka, s kterým se z důvodu Covidu 19 v loňském roce nemohli rozloučit 
na jeho poslední cestě a poté společně s námi oslavili naše výročí. 
Již v dopoledních hodinách se sjížděly hasičské sbory a hosté. Vlastní oslava začínala zápisem do kroniky. 
Kolem 13. hodiny za přítomnosti hejtmanky Středočeského kraje Mgr. Petry Peckové, starosty města Neve-
klov Ladislava Trumpicha a dalších vysoce postavených hasičských funkcionářů se vydal průvod k památ-
níku padlých vojínů z první světové války, kde hasiči místního sboru společně se starostou položili věnec 
a paní hejtmanka kytici. Poté zazněla státní hymna. 
Následovalo předání dopravního automobilu a žehnání panem Stanislavem Zápotockým, nechyběl ani šam-
pus, kterým byl automobil postříkán. Děkujeme. 
Po slavnostním zahájení zazněl projev Evy Vovsíkové, starostky SDH, a zdravice paní hejtmanky a Ladisla-
va Trumpicha. Bylo vyznamenáno několik hostů a členů, nechybělo předání dárků jak členům, tak sboru 
a hostům. Jedním z vyznamenaných byl i pan starosta, kterého si velice vážíme, byla mu udělena medaile 
za Příkladnou práci. 
Vystoupení mažoretek pod vedením paní Procházkové, ukázky mladých hasičů z Netvořic a ruční stříkačka 
z Ouštic zpestřily hasičské odpoledne. Pěkné vystoupení předvedla Míša Mužíková z Neveklova, která ráda 
hasičům z Jablonné zazpívala. Všem patří obrovské poděkování. Celé odpoledne nás doprovázela hudba 
„Kovačka“ z Milevska. Večer zahrála country skupina Fanda Tomášek a přátelé, i těmto kapelám moc dě-
kuji. Poděkování patří Sašovi Hemalovi za moderování celé akce. Atrakce pro děti, malování na obličej 
a akce Sbíráme víčka pro Kubíčka určitě splnily svůj účel. 
 

Vážení čtenáři, mými slovy, co říci: akce se vydařila, počasí nám přálo a hasiči z Jablonné určitě neselhali 
a důstojně oslavili výročí sboru. 
Jménem sboru dobrovolných hasičů děkuji všem, kdo se na této akci podíleli a všem, kdo se této akce zú-
častnili a tuto akci podpořili. Velké poděkování patří manželům Melicharovým a celému kolektivu za vzor-
nou obsluhu a krásné prostředí. 
 

                                                                        Eva Vovsíková, starostka SDH Jablonná nad Vltavou 

NAŠE SPOLKY  

Fotografie: archiv SDH Jablonná  
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Co nového u neveklovských hasičů? 
 

Ke dni 13. 8. máme 95 výjezdů. Ve většině případů to jsou pomoci technického rázu jako např. uvolnění 
vozovky od popadaných stromů, odstraňování nebezpečných stavů, čerpaní vody. Dalším typem výjezdů 
jsou dopravní nehody. A právě proto jsme koncem června převzali od HZS středočeského kraje sídlícího 
v Kladně bezúplatným převodem starší vyprošťovací sadu včetně agregátu zn. Lukas. Ta nahradí stávající 
menší, kterou použijeme do dalšího vozidla.  
Dalším milníkem našich aktivit bylo ve spolupráci s Městem Neveklov uspořádat veřejnou sbírku matriálu 
a věcí pro spoluobčany zasažené živelnou pohromou na Moravě. Tak velký zájem a solidaritu jsme mezi 
„nevekláky“ opravdu nečekali. Za tři dny jsme v hasičárně nashromáždili nespočet věcí. Stavebního matriá-
lu, jídla, kosmetických a hygienických přípravků. Také jsme oslovili věrné sponzory našeho sboru a spolu 
s naší vybranou hotovostí zakoupili přes dva kilometry střešních latí a několik balíků parotěsné folie. 
O transport do postižené oblasti se postarali Filip Nakládal a David Hasman svými vozidly.  
Ještě bych chtěl zmínit, že nás před pár měsíci postihly personální změny v jednotce. Velitele jednotky Mi-
loše Vrňáka nahradil Ing. Pavel Bumbálek a ve funkci hlavního strojníka Tomáš Pavlas substituoval Tomá-
še Triznu.  

Za (J)SDH Neveklov Miloslav Tardovský 

Auta před hasičárnou v Neveklově naložena na Moravu a vykládání matriálu na Moravě. Foto: Pavel Adam  

 

Dětský den v Přibyšicích  
 

Covidová situace se přes léto opět zlepšila a hasiči z Přibyšic mohli uspořádat 21. 8. tradiční dětský den 
spojený se společenským odpolednem pro občany, letos pravděpodobně výroční s číslovkou dvacet. Tento-
krát byly hlavním tématem Olympijské hry, jako oslava právě proběhnuvších tokijských her. Dětí se zúčast-
nilo hodně přes dvacet, a tak byly rozděleny do družstev jednotlivých států, např. Řecko, Itálie, Česko 
a další, aby se mohly utkat v rozličných disciplínách. Zápolily pak v přespolním běhu, lukostřelbě, hodu 
oštěpem, skoku do dálky, malování na sklo, chůzi po slackline apod. Příjemným zpestřením a ochlazením 
na závěr byla pěnová koupel, kterou jim vyrobili neveklovští hasiči. Pro všechny bylo zajištěno občerstvení 
v hojné míře, jako grilované prasátko, limonády, pro dospělé pak pivo nebo i něco ostřejšího. Zde je 
na místě poděkovat všem sponzorům v čele s Městem Neveklov, Technickými službami a Mydlářkou a. s.  
Udílení cen pro nadšené děti, které zápolily snad s větším 
nadšením než naši zlatí olympionici, bylo jen završení velice 
příjemného odpoledne. Zvítězili pak všichni účastníci, jak ti 
nejmenší, tak i velcí, když se tak potvrdilo Coubertinovo hes-
lo: Není důležité vyhrát, ale zúčastnit se. A to nás přivádí 
příslovečným můstkem k tomu, že sportovní družstvo SDH 
Přibyšice ten den vyběhlo na svojí již osmdesátou sedmou 
soutěž v požárním útoku na Benešovské hasičské lize, tento-
krát na osmém kole již třináctého ročníku ligy, které se kona-
lo v Miřeticích.  
Příští rok přibyšičtí otevřou již třetí desítku svých tradičních 
dětských dnů, všichni jsou pak srdečně zváni. 
 

Text a foto: Jan Fišer, SDH Přibyšice 
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NABÍDKA PRÁCE               
Údržba budovy a zeleně 
Pro naše golfové hřiště na Slapech hledáme pracovníky údržby 
budovy a zeleně. HPP či OSVČ, plný i částečný úvazek.  
Nabízíme fixní plat + odměny, příspěvek na stravování 
ve vlastní restauraci. Vhodné i pro důchodce.  
V případě, že máte zájem, pište na e-mail: fuchs@golfslapy.cz,  
nebo volejte na telefon 725 863 016. 

 
 
 
Nabídka volné pracovní pozice:  STROJNÍK – ŘIDIČ 

 

 Do svého týmu hledáme samostatné, spolehlivé, komunikativní kolegy s chutí 
 pracovat a učit se novým věcem. 

Zabýváme se opravami, rekonstrukcí a údržbou lesních a polních cest,  
výstavbou a rekonstrukcí rybníků, nádrží, tůní a potoků. 

 

 e-mail: kancelar@green-man.cz; tel.: 774 908 981  

KOUPÍME NEBO PRONAJMEME 
POZEMKY 

Zemědělská společnost, zabývající se rostlinnou 
výrobou, hledá pozemky v okolí Neveklova 

FARMA NEVEKLOV s.r.o. 
tel.: 773 244 309 

e-mail: farma@farmaneveklov.cz 

 

Ekologická likvidace autovraku 
ZDARMA 
602 229 415 

Prodej náhradních dílů 
Autopark s. r. o. Dolní Břežany, Ke Zvoli 285 

www.autoparksro.cz  

INZERCE 

mailto:kancelar@green-man.cz
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